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Zápis ze 4. jednání Výboru sociálního a zdravotního ZMČ Praha 10 konaného 
dne 22. 3. 2023 

 
Jednání bylo zahájeno v 17:00 hodin. Jednání řídila předsedkyně Výboru Mgr. Veronika 
Žolčáková, která přivítala přítomné členy i hosty. 
 
Přítomni: Mgr. Veronika Žolčáková, Mgr. Tereza Hauffenová, MBA (on-line), Mgr. Michal Kočí, 
p. David Krůta, Mgr. Ondřej Počarovský 
 
Nepřítomni: Mgr. Tomáš Ján, MBA, Mgr. Kateřina Plchová – omluveni  
 
Hosté: dle prezenční listiny   
 
 

1. Schválení programu 4. jednání VSZ 
 
Návrh programu:  
 

1. Schválení programu 4. jednání VSZ 
2. Určení ověřovatele  
3. Informace o schválení zápisu z 3. jednání VSZ  
4. Materiál „Návrh na poskytnutí finančních prostředků z rozpočtu MČ Praha 10 v rámci 

vyhlášeného dotačního programu pro oblast paliativní péče - žádosti za 4. čtvrtletí 2022“ 
5. Materiál „Návrh na schválení Dodatku č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí 

individuální dotace č. 2022/OSO/0851“ 
6. Sociální poradenské centrum 
7. Seznámení s činností koordinátorky integrace cizinců 
8. Diskuse 

 
Hlasováno o programu ve výše uvedené podobě:  
 

Výsledek hlasování:   
  Pro Proti Zdržel se hlasování 

5 0 0 
 
 

2. Určení ověřovatele 
 
Za ověřovatele zápisu byl navržen p. Krůta.  
 
Hlasováno o ověřovateli:  

Výsledek hlasování:   
Pro Proti Zdržel se hlasování 

4 0 1 
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3. Informace o schválení zápisu z 3. jednání VSZ 
 
Zápis z 3. jednání VSZ byl schválen předsedou VSZ a ověřen určeným ověřovatelem zápisu. 
Zápis byl rozeslán členům VSZ. Ani na dnešním jednání nebyly vzneseny k zápisu připomínky. 
 

4. Materiál „Návrh na poskytnutí finančních prostředků z rozpočtu MČ Praha 10 v rámci 
vyhlášeného dotačního programu pro oblast paliativní péče - žádosti za 4. čtvrtletí 
2022“ 
 

Podkladový materiál k projednávanému bodu byl členům Výboru sociálního a zdravotního 
rozeslán dne 17. 3. 2023. Materiál představila Mgr. Petra Jonášová, vedoucí oddělení 
zřízených organizací a zdravotnictví.  
 
Diskuse: -   
 
Hlasováno o usnesení VSZ/04/01: 
 
Výbor sociální a zdravotní 
 

I. Souhlasí s materiálem „Návrh na poskytnutí finančních prostředků z rozpočtu MČ 
Praha 10 v rámci vyhlášeného dotačního programu pro oblast paliativní péče - 
žádosti za 4. čtvrtletí 2022 (0803/2023/OSO)“ a s jeho předložením RMČ a ZMČ.  
  

Výsledek hlasování: 
 

Výsledek hlasování:   
Pro Proti Zdržel se hlasování 

5 0 0  
 
 
 

5. Materiál „Návrh na schválení Dodatku č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí 
individuální dotace č. 2022/OSO/0851“ 

 
Podkladový materiál k projednávanému bodu byl členům Výboru sociálního a zdravotního 
rozeslán dne 17. 3. 2023. Materiál představila Bc. Linda Zákorová, vedoucí oddělení sociální 
práce.   
 
Diskuse: M. Kočí 
 
Hlasováno o usnesení VSZ/04/02: 
 
Výbor sociální a zdravotní 
 

I. Souhlasí s materiálem „„Návrh na schválení Dodatku č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě 
o poskytnutí individuální dotace č. 2022/OSO/0851 (0819/2023/OSO)“ a s jeho 
předložením RMČ a ZMČ.  
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Výsledek hlasování: 
 

Výsledek hlasování:   
Pro Proti Zdržel se hlasování 

5 0 0  
 
 

6. Sociální poradenské centrum 
 
Písemnou informaci k tomuto bodu rozeslala předsedkyně VSZ dne 21. 3. 2023. Záměr 
představila Mgr. Veronika Žolčáková, předsedkyně VSZ, která konstatovala, že zřízení centra 
navazuje na programové prohlášení RMČ. Centrum by mělo poskytovat poradenství ve větší 
šíři, zaměřeno na sociální oblast, nikoliv však jako odborné sociální poradenství. Reaguje na 
to, že se zhoršuje příjmová situace občanů Prahy 10, místo by mělo být dostupné pro všechny; 
měl by to být jakýsi vstupní (jednotný) bod. Náplň centra se samozřejmě odlišuje od činnosti 
informační kanceláře – speciální orientace v oblasti, navázání na konkrétní organizace. 
Inspiraci čerpáme i  v Ostravě, o návštěvě sociálního odboru v Ostravě i místního SocioPoinu 
předsedkyně VSZ taktéž informovala. 
 
MgA. Kašpar – konstatuje, že inspiraci jsme čerpali v jiných městech (různé samosprávy takové 
služby realizují), naším úkolem je vybalancovat poskytované poradenství. Podstata je správná 
– mít místo, kde občané dostanou informace o sociálních službách a návazných službách, kde 
se však nebude ještě jednat o odborné sociální poradenství.    
 
Mgr. Kočí upozornil, že v tuto chvíli by pracovala dvě centra – KC bydlení a SocioPoint.  Je tam 
určitě průsečík. Mgr. Žolčáková upozornila, že ona sama tímto řeší sociální oblast a to z pozice 
předsedkyně VSZ. Mgr. Kočí dále varoval, že by centrum nemuselo být dostatečně využívané 
občany. K tomu konstatovala předsedkyně VSZ, že snahou bude klienty směrovat nejprve 
do tohoto centra a pak je případně odesílat „kvalifikovaněji“ na kompetentní pracoviště.  
 
Mgr. Počarovský by uvítal zřízení centra. Byl by však rád, aby se jednalo o vysoce odborné 
pracoviště (odkazuje na zahraniční modely). Mělo by zde být propojení s neziskovými 
organizacemi, s odborníky v jednotlivých oblastech apod. Mohlo by to být i opačně – když se 
někdo obrátí na neziskovou organizaci mimo její kompetenci, ta klienta přesměrovává 
na poradenské centrum.  
 
Závěrem diskuse k tomuto bodu bylo, že důležité je činnost poradenského centra zahájit 
a následně být vstřícný k jejímu rozšiřování a vylepšování. Též se přijímají kreativní návrhy 
na pojmenování centra.  
 

 
7. Seznámení s činností koordinátorky integrace cizinců 

 
Na jednání VSZ se přišla představit paní Bc. Marija Skyba, koordinátorka integrace cizinců. Na 
ÚMČ Praha 10 je zaměstnána od 1. února. Je zařazena v kanceláři tajemníka, přibrala do 
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agendy národnostní menšiny. V současné době je v kontaktu s ubytovanými uprchlíky v BD 
Malešice.  Aktuálně je tam 74 osob. Panuje zde obava, že bude možnost ubytování ze dne na 
den ukončena. Paní Skyba pro ně shání informace, zejména ve směru možnosti zaměstnání 
těch, kdo mohou pracovat. Všechny maminky zajistily nástup dětí do škol a školek, případně 
zajišťují vzdělávání dětí. V BD Malešice pobývají též dva senioři se kteří mají zdravotní problém. 
Cca 12 dětí tam chodí on-line do školy na Ukrajině. Paní Skyba pomáhá ubytovaným s vízy, 
směřuje je, jak si víza zajistit.  Paní Skyba též informovala, že ubytování v hotelu Mars již bylo 
ukončeno. Dále jsou uprchlíci bytování v hotelu na Slavii, s nimi má schůzku příští týden.  
 
MgA. Kašpar informoval o plánovaném kulatém stolu na téma ukrajinská mládež.  
 
Mgr. Počarovský: Doporučil probrat pomoc uprchlíkům na pracovní skupině KPSS. Praha 6 
vyřešila problém s potřebou psychologické pomoci pro děti tak, že nestátní organizace 
zaměstnala na DPČ dvě ukrajinské terapeutky. Stačila jedna psycholožka pro dospělé 
a dospívající. Praha 6 jim dala místo pro terapii. Bylo by dobré, kdyby obdobná podpora byla 
dostupná pro uprchlíky (děti i dospělé) i na Praze 10. (Na Praze 6 to funguje tak, že MČ formou 
objednávky zajištění služeb zadala tento požadavek nestátní organizaci. Ta to zajišťuje 
organizačně, MČ jim v rámci objednávky proplácí mzdu a odvody zaměstnavatele.)  
  
V rámci diskuse padlo upozornění, že na budově ÚMČ není vyvěšena vlajka Ukrajiny.  
 
Z diskuse vzešel návrh na hlasování o doporučujícím usnesení pro RMČ:   
 
Výbor sociální a zdravotní 
 

I. Doporučuje Radě městské části Praha 10 připravit řešení budoucí situace 
humanitárních uprchlíků ubytovaných v BD Malešice  
  

Výsledek hlasování: 
 

Výsledek hlasování:   
Pro Proti Zdržel se hlasování 

4 0 1  
 
Mgr. Kočí – vznesl dotaz na minule diskutovaný náborový příspěvek. To zatím není dořešeno. 
 
Předsedkyně  VSZ poděkovala všem členům i hostům za účast na jednání a jednání v 18:00 hod. 
ukončila.  
 
 
David Krůta        Mgr. Veronika Žolčáková 
ověřovatel zápisu       předsedkyně VSZ 
 
Pavel Petřík  
tajemník VSZ  
 
V Praze 3. 4. 2023  


